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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 20. zasedání dne 15. 8. 2023  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
 

Přítomni  
předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
členové:  
Ing. et Bc. Lucie Burianová 
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
Jan Látka 
doc. Mgr. Ing. Roman Sloup Ph.D.  
Ing. Milan Vácha 
Ing. Petr Votípka 
 
 

Nepřítomni Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
Mgr. Eva Volfová 
 

Omluveni  

Hosté Ing. Josef Bernard- náměstek hejtmana PK pro oblast živ. prostředí a 
zemědělství 
Ing. Jan Přibáň, MBA- vedoucí Odboru fondů a programů EU 
Ing. Jan Kroupar – vedoucí Oddělení ochrany přírody, Odbor 
životního prostředí, KÚPK 
Ing. Jakub Rataj- vedoucí Oddělení vodního hospodářství, KÚPK 
 

  

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

 

Číslo zasedání 

 

20 

Datum konání  15. 8. 2023 – 15.00 hod.  

Místo konání Zasedací místnost E104, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 
1. Zahájení.  
2. Obchůdek 2021+ (připravovaná III. výzva Ministerstva průmyslu a obchodu).  
3. MEMORANDUM O SPOLEČNÉM ZÁJMU A POSTUPU ve věci spolupráce při 

přípravě propojení skupinových vodovodů Nýrsko – Klatovy a Nýrsko – Domažlice – 
Holýšov se skupinovým vodovodem Plzeň.  

4. Koupě pozemků v k.ú. Nýřany, Úherce u Nýřan a Přehýšov – v přírodní rezervaci 
Janovský mokřad. 

5. Poskytnutí individuální dotace obci Malý Bor pro variantní studii odkanalizování 
místních částí.  

6. Poskytnutí individuální dotace na zpracování dokumentace propojení skupinových 
vodovodů Žlutice – Toužim – Stříbro.  

7. Různé. 
8. Diskuze a závěr.  
 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

1. 
 

 
Zahájení  
 
Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 
Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 
Ph.D. přivítal přítomné členy na 20. jednání Výboru pro životní prostředí, zemědělství 
a evropské záležitosti ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou ze dne 8. 8. 
2023 a zahájil zasedání v 15:00 hodin.  

Předseda představil nového člena VŽPEU, pana Látku, který ve výboru nahradil pana 
Bořka. Přivítal i přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena.  
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen Jan Látka, který s nominací souhlasil 
a výbor jej schválil. 
 
Dále předseda představil program jednání a zeptal se přítomných členů, zda mají 
připomínky. Žádné připomínky nebyly. Program jednání byl schválen.  

Je přítomno 6 členů, výbor je usnášeníschopný. 
 

2. 

 
Obchůdek 2021+ (připravovaná III. výzva Ministerstva průmyslu a obchodu).  

 
Předseda požádal Ing. Přibáně o prezentaci k tomuto bodu. Prezentace je přílohou 
tohoto zápisu. 
 
Dotazy: 
Pan Hána se dotazuje, zda je výzva určena pro nové subjekty? Ing. Přibáň odpovídá, 
že dotace je vyplácena zpětně, tedy na výdaje vzniklé v loňském roce. V roce 2024 se 
budou dávat žádosti na výdaje v roce 2023, tudíž prodejna musí být min. rok stará. 
Na co je možné peníze použít? Na provozní výdaje – personální náklady, náklady 
na energie, provoz prodejny, účet za telefon, internet atd. Cílem je ztrátovým 
prodejnám alespoň částečně kompenzovat ztrátu. 
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Ing. Vácha se zajímá, zda se mezi žadateli objevují i vietnamští podnikatelé. Ing. 
Přibáň uvádí, že u nás ne, v ostatních regionech ano. Je to pro ně komplikovanější, 
administrace je v českém jazyce, byť se snažíme o co nejjednodušší postup, tak pro 
vietnamskou komunitu je to pořád s ohledem na jazyk složitější. 
 
Výbor vzal informaci na vědomí. 
 

3. 

 
MEMORANDUM O SPOLEČNÉM ZÁJMU A POSTUPU ve věci spolupráce při 
přípravě propojení skupinových vodovodů Nýrsko – Klatovy a Nýrsko – 
Domažlice – Holýšov se skupinovým vodovodem Plzeň.  

 

Předseda požádal Ing. Rataje o doplnění předem zaslaného materiálu. 

 

Dotazy: 

Pan Látka si potvrzuje, že dnes je vodovod doveden do Holýšova, bude se realizovat 
až do Plzně? Ing. Rataj potvrzuje, že ano. Existuje nějaká technická analýza? Není 
toto záležitost vyvolaná Gigafactory? Nevěřím, že se obce chtějí výrazně podílet 
na financování a kraj na to mít výhledově finanční prostředky nebude. Pan Rataj 
odpovídá, že je zpracovaná studie proveditelnosti pro obě dvě větve. Vyplývá z toho, 
že musí být úpravy i na stávající síti. Aby voda mohla téct oběma směry z i do Plzně. 
Mezi Staňkovem a Holýšovem se musí zvětšit profil potrubí. Infrastruktura je 5 let 
stará, místy budou třeba rekonstrukce. Nic z toho není technicky neřešitelné. Největší 
problém jsou pozemky na nové trase. Nyní se od technického řešení dostáváme 
k ekonomickému, právnímu a politickému. 

Další otázka pana Látky se týká možné souvislosti s průmyslovou zónou. Ing. Rataj 
uvádí, že záměr je starší. Předseda doplňuje, že toto bylo s obcemi komunikováno 
před 5 lety. Tenkrát byl překvapený tímto řešením, nyní je rád, že se řeší tato cesta, 
protože vody ubývá a vrty a lokální zdroje této podoby nejsou systémové, jistě je lepší 
využít Nýrskou přehradu. 

Paní Hemrová, Ph.D. doplňuje, že Plzeň o toto stojí jako o rezervní zdroj vody. Ing 
Rataj doplňuje, že Plzeň dlouho říkala, že záložní zdroj vody je z Radbuzy a tento 
zdroj nepokryje 100 %. Pro Plzeň to bylo zajímavé s ohledem na možnost posílení 
infrastruktury s využitím státních peněz. 

Ing. Votípka se dotazuje na vydatnost – počítá se s možným napojením dalším obcí? 
Již dneska Úhlava klesá. Ing. Rataj potvrzuje, Nýrská přehrada je natolik velká, že je 
možné pitnou vodu zajistit i při přidání dalších obcí. 

Ing. Vácha vnímá každé zokruhování jako přínos. Kdy jindy, než nyní. 

Ing. Rataj uvádí zkušenosti ze Středních Čech a Vysočiny, kde se několik let se řešil 
investor akce. Nakonec to pod sebe vzala pražská vodárna, pro ně to nebyl takový 
nepřekonatelný problém. U nás to takto nevypadá, nezbyde než najít nové řešení – 
vytvořit akciovou společnost nebo svaz obcí. 

Ing. Votípka zmiňuje, že Radbuzu na systém můžeme napojit kdykoliv, kdyby byl vody 
nedostatek. 

 

15:15 přišla Hemrová, PhD., přítomno 7 členů 

 

Bylo přijato usnesení č. 55/23 
 

4. 

 
Koupě pozemků v k.ú. Nýřany, Úherce u Nýřan a Přehýšov – v přírodní rezervaci 
Janovský mokřad. 

 

Předseda požádal Ing. Kroupara o doplnění předem zaslaného materiálu. 
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Dotazy: 

Hemrová, PhD. se dotazuje, co město Plzeň plánuje se získanými penězi dělat? Ing. 
Kroupar odpovídá, že tyto informace nemá, ale Zastupitelstvo města Plzně již prodej 
schválilo. 

 

15:30 přišel náměstek hejtmana Bernard. 

 

Bylo přijato usnesení č. 56/23 
 

5. 

 

Poskytnutí individuální dotace obci Malý Bor pro variantní studii odkanalizování 
místních částí.  

 
Předseda požádal Ing. Rataje o doplnění předem zaslaného materiálu. 

 

Dotazy k tomuto body nebyly. 

 

Bylo přijato usnesení č. 57/23 
 

7. 

Různé 

Náměstek Bernard využil prostor k diskuzi se členy výboru. 

Rád by vyzdvihl projekty, které vyžadují kontinuitu nehledě na politickou situaci. 

1, Propojování vodárenských soustav – jsem za fází povšechných studií, které 
ukázaly, že projekt proveditelný je, v počátku byl nesoulad s městem Plzeň, které má 
vlastní vodárnu a technologie, je to pochopitelné. Z pohledu pana náměstka je toto 
mimořádně důležité a moc prosí členy výboru o podporu na všech úrovních. 

2, Průmyslová zóna Líně – projekt vzbuzující silné vášně. Pozemek je majetek státu, 
který rozhodl, že tam průmyslová zóna bude. Bude to zúžená zóna, kolem prvek 
kompenzačních opatření – prstenec krajinných prvků. Tento projekt úzce souvisí 
s předchozím zmíněným, v případě, že zde továrna na baterie, bude to oblast náročná 
na vodu, a to jak pitnou, tak užitkovou. Máme předběžný příslib vlády, že když podpoří 
tento projekt zóny, podpoří i projekt propojení vod. soustav. Je to jedinečná šance, 
která by mohla jednu větev zainvestovat. Je třeba využít šance a v případě, že tam 
průmyslová zóna bude, být připraveni, jedná se o výdaj větší než miliardový (mluvíme-
li o jedné větvi). Kraj nebude schopen toto ze svých prostředků zainvestovat a dokud 
nebude situace palčivější, úvěr si na to brát nebude. 

3, Zdravá krajina – Inspirace ze západních zemí. Byla zmapována situace v kraji, 
vybráno 20 oblastí příhodných pro krajinné prvky, pro uspořádání krajiny jinak. 
V budoucnu se budeme zabývat městy v souvislosti s růstem teplot. Dnes máme 
povšechná studie pro zmíněných 20 oblastí, dnes se detailně rozvíjejí 2 oblasti – 
Dobřansko a Klatovsko. Cílem je být projektově každá rok připraveni 1-2 oblasti 
spustit realizačně. Půjde o velké peníze a výsledek bude jak kapka v moři, ale za 20 
let bude výsledek vidět.  

Náměstek by rád sjednotil strategické uvažování RPK a Výboru. Tyto tři věci vidí jako 
strategické a rád by diskutoval, zda to členové výboru vnímají stejně. 

Hemrová, PhD. má doplňující dotaz na Gigafactory a vodu v rámci klimatických 
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modelů. Potřeba je konstantní, voda bude nárazově. Propočítal někdo, zda tam voda 
bude i s ohledem na existenci Gigafactory. Náměstek Bernard odpovídá, že studie 
něco takového zahrnuje, ale osobně nevěří tomu, že dnes někdo dokáže detailně 
propočítat, jak to za 40 let bude. Osobně vidí přínos v propojení. Je důležité být 
flexibilní v řešení problémů, které mohou v budoucnu kdekoliv v kraji nastat. I kdyby 
nebyla voda na Šumavě, budeme schopni ji tam doplnit. Ing. Rataj doplňuje, že 
posuzované to je s ohledem na navýšení a klimatickou změnu. Už teď jsme ale na 
modelu klimatické změny na úrovni, kde jsme čekali, že budeme za 100 let. Náměstek 
Bernard dodává, že propojování vodárenských soustav je řešení následků, nikoliv 
příčiny. Příčinu se snažíme ovlivnit Zdravou krajinou, malými změnami řešíme 
mikroklima.  

Hemrová, PhD. postrádá zaměření na lokální aspekt věci. Jak se obce lokálně 
zaměřují? Dává ji smysl jít lokální cestou. Náměstek Bernard doplňuje, že to už se 
dostává k tématice jiné, a to nakládání se srážkovou vodou, atd. Náměstek Bernard 
děkuje za dobrý podnět na bonifikaci ekologičtějších řešení a zmiňuje pana Duraze, 
který řeší problém s odpadními vodami v době velkých srážek. A dále pilotní projekt 
v Chodové Plané. 

Ing. Burianová se dotazuje na další plánovaná setkání se starosty menších obcí? 
Vnímá je jako velmi zásadní a přínosné. Náměstek Bernard děkuje za zpětnou vazbu. 

Proběhla diskuze na téma zeleně v centrech měst, kde se kácí kvůli inženýrským 
sítím. Náměstek Bernard uvádí, že budova lázní by měla být příkladem, jak 
environmentálně zrekonstruovat budovu, ukázat, jak města se mohou bránit 
zvyšování teploty. 

6. 

 

Poskytnutí individuální dotace na zpracování dokumentace propojení 
skupinových vodovodů Žlutice – Toužim – Stříbro.  

 

Předseda požádal Ing. Rataje o doplnění předem zaslaného materiálu. 

 

16:00 přišel doc. Sloup, je přítomno 8 členů 

 

Dotazy k tomuto body nebyly. 

 

Bylo přijato usnesení č. 58/23 
 

   4b 

 

Bezúplatbé nabytí pozemků v k.ú. Nýřany, Úherce u Nýřan a Přehýšov – 
v přírodní rezervaci Janovský mokřad. 

 

Ing. Kroupar připomíná, že k bodu č. 4 programu byla přijata pouze polovina 
plánového usnesení, ještě by rád vyzval členy k hlasování o doporučení ZPK schválit 
bezúplatné nabytí pozemků v ochranném pásmu přírodní rezervace Janovský 
mokřad. 

 

Bylo přijato usnesení č. 59/23 
 

 
8. 

 

 
Diskuze a Závěr 
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Ing. Kroupar pozval členy na dvě akce: 

 1.září v Mariánské Týnici Mezinárodní noc pro netopýry – odpoledne pro děti, 
večer promítání echolokace. Jde o tradiční akci probíhající na více místech 
v Evropě. 

 9.září Den Českého lesa – letošní téma akce Land-art. Řemeslné stánky, hry 
pro děti, když počasí přeje, jde o velmi podařenou akci. V letošním roce termín 
koliduje s Dožínky PK. 

Další zasedání proběhne dne 12. 9. 2023. Setkáme se opět v Českém lese, tentokrát 
navštívíme zaniklé obce, které jsme při poslední exkurzi časově nestihli zařadit 
do programu. Bližší informace členové obdrží v pozvánce. 
 
Předseda dále informuje členy, že na jednom z dalších zasedání Ing. Plíhal představí 
přehled dotací, abychom měli představu, jak jsou tituly čerpány.  
 
Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 16:30.  
 

 
Zápis byl vyhotoven dne 15. 8. 2023 – počet stran: 6, počet příloh: 3 
 
 
 
 Šárka Batková, M.Ec.                         Jan Látka                      Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 
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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Usnesení z 20. zasedání dne 15. 8. 2023  
 

 

 

                                           Příloha č. 1 zápisu 

 

 
 

 

Číslo Text Stav 

 
55/23 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit uzavření 
Memoranda, které deklaruje vůli ke vzájemné spolupráci za účelem 
zlepšení ochrany před následky sucha.  
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

  

 
 
 
 
 
 
7 
0 
0 
0 

 
56/23 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit odkup pozemků 
v přírodní rezervaci Janovský mokřad od statutárního města Plzně o 
celkové výměře 203 088 m2 v k. ú. Nýřany, k. ú. Úherce u Nýřan a k. 
ú. Přehýšov za kupní cenu ve výši 3 232 510 Kč. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
 
7 
0 
0 
0 

 
57/23 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit poskytnutí 
individuální dotace obci Malý Bor, na projekt „Obec Malý Bor - 
variantní studie odkanalizování místních částí Týnec  
a Hliněný Újezd“. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

  

 
 
 
 
 
 
 
7 
0 
0 
0 
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58/23 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit poskytnutí 
individuální dotace Vodohospodářskému sdružení obcí západních 
Čech na vyhotovení návrhu trasování na dostupných pozemcích 
projektu „Propojení skupinových vodovodů Žlutice – Toužim a 
Stříbro“. 
Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

  

 
 
 
 
 
 
 
8 
0 
0 
0 

 
59/23 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit bezúplatné 
nabytí pozemků v ochranném pásmu přírodní rezervace Janovský 
mokřad od Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
8 
0 
0 
0 

 
 
 
Šárka Batková, M.Ec                          Jan Látka                           Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
   
 
 
......................................              ......................................                 ....................................... 
  
 zapisovatel                  ověřovatel usnesení  předseda výboru  

 


